|首页||期刊介绍||编委会||投稿指南||期刊订阅||学术交流||联系我们||下载中心|

科研管理 » 2011, Vol. 32 » Issue (12):97-103 论文 DOI:

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

我国基础研究的地区差距演变及其分解

管仕平1,2, 朱卫东1

- 1. 合肥工业大学管理学院, 安徽 合肥 230009;
- 2. 广西工学院管理系, 广西 柳州 545006

The variation tendency of regional difference for China's basic research and its decomposition

Guan Shiping^{1,2}, Zhu Weidong¹

- 1. School of Management, Hefei University of Technology, Hefei 230009, China;
- Department of Management, Guangxi University of Technology, Liuzhou 545006, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (1225KB) HTML 1KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 以国家自然科学基金在各省区的分布为基础研究能力的衡量指标,采用基尼系数和泰尔指数模型测量了我国基础研究能力的地区差距。结果表明我国基础研究能力的地区差距在不断缩小,其中青年科技人员基础研究能力的地区差距呈波动下降,且对整体差距的影响在不断增大;从基础研究能力的地区分布来看,东部地区和中部地区的内部差距呈下降趋势,东北地区的内部差距较小且相对稳定,但西部地区的内部差距却呈上升态势。因此,在继续加大基础研究经费投入的同时,还需要关注青年科技人员的地区分布及西部地区基础研究的差距问题,促进我国基础研究和谐与可持续发展。

关键词: 基础研究 地区差距 基尼系数 泰尔指数

Abstract: Taking the fund distribution of National Nature Science of China as indexes, the regional fund difference of basic research is analyzed using the models of Gini coefficient and Theil index. The results show that the regional difference of basic research in China gradually decreases and the regional difference of young scientist research capability also decreases. According to the results of decomposition, the regional differences within eastern part and central part of China decrease gradually, and the regional difference within the northeast part of China is small and relatively stable, however the regional differences within western part of China gradually increase. Therefore it is important to focus on the distribution of young scientists and the internal difference of western part of China in order to develop China's basic research harmoniously and continually.

Keywords: basic research regional difference Gini coefficient Theil index

Received 2010-03-25;

Fund:

国家自然科学基金专项基金:国家自然科学基金青年基金及地区基金资助政策研究(J0824105,2008.6~2009.6)。

About author: 管仕平(1974-),男,苗族,广西桂林人,广西工学院副教授,合肥工业大学博士研究生,主要研究方向:科技政策与创新,智能决策。 朱卫东(1962-),男,浙江仙居人,合肥工业大学管理学院教授,博士生导师,主要研究方向:科技政策与评价,智能决策。

引用本文:

管仕平, 朱卫东.我国基础研究的地区差距演变及其分解[J] 科研管理, 2011,V32(12): 97-103

Guan Shiping, Zhu Weidong.The variation tendency of regional difference for China's basic research and its decomposition[J] Science Research Management, 2011,V32(12): 97-103

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

Copyright 2010 by 科研管理